
Benvolgut Veí:

Com a continuació de la carta que l’empresa JUNCÀ GELATINES, S.L. va repartir als
veïns d’aquest barri a finals de juliol, voldríem donar continuïtat a la informació que en
aquella es va iniciar,  per tal d’oferir un  seguiment al projecte d’eliminació definitiva de
les pudors procedents de les nostres instal·lacions. 

Durant les vacances d’estiu, es va iniciar la implantació d’un seguit de mesures urgents
per tal de disminuir l’impacte de les males olors: es va netejar la depuradora, es van
cobrir les basses que contenien els fangs sense digerir, es va posar en marxa el sistema
d’espessiment i digestió de fangs amb oxígen per a eliminar la seva fermentació, i es
van tapar els contenidors amb els què s’evacuen fangs cap a les plantes de compostatge. 

Durant el mes de setembre, s’ha iniciat un tractament biològic que canvia la naturalesa
dels fangs de forma que aquests són inerts en comptes d’actius. Aquest tractament és
provisional i experimental en espera d’una inversió per al mateix objectiu que estarà
llesta a finals d’octubre o principis de novembre. 

Totes aquestes actuacions han donat com a resultat una sensible disminució d’emissions
a l’atmosfera, que ha pogut ser comprovada per persones diverses i des de diferents
ubicacions. Val a dir que la baixada de temperatures també hi ha ajudat però creiem que
estem en el bon camí d’eliminació de pudors, tal com esperàvem.

Pensem que el problema quedarà definitivament resolt amb la inversió del tractament
biològic de les aigües i amb el rentat químic dels vapors que s’estan conduint des de les
basses  tapades  fins  a  les  columnes  de  rentat.  Totes  aquestes millores  entraran  en
funcionament de manera progressiva des del mes d’octubre i a finals d’any no hauria
d’haver més problemes de pudors en un funcionament normal de la planta.

L’Empresa no abandonarà, però, el projecte de canviar d’arrel els seus processos per tal
de, no ja eliminar les emissions, sinó d’evitar que es generin en origen. Comptem amb
l’assessorament d’organismes que poden ajudar a fer els canvis que calguin.

Finalment,  volem  demanar  que  qualsevol  epissodi  de  pudor  ens  sigui  comunicat  a
l’empresa en hores normals de treball (972 57 04 08) per tal d’ajudar-nos a localitzar
millor i més ràpidament les emissions que poden escapar-se del control que hem previst.
En els propers dies, un tècnic del nostre laboratori es dedicarà exclusivament al control
d’emissions per tal d’oferir un seguiment de l’evolució del problema fins a  la  seva
eliminació  total. Facilitarem aleshores  un  telèfon  de  contacte  per  a  facilitar  la  seva
actuació. 

Banyoles, 30 de setembre del 2003. 
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